
Referat af bestyrelsesmøde i Veksø Borgerlaug
Mandag den 13. maj 2024 kl. 19.30
Mødet afholdtes på Veksø Kro, Veksø Bygade.

Til stede/afbud/fraværende: Se sidste side.

Vi bød velkommen til Anette Olsen, som er ny repræsentant for Lyspunktet,
og derfor startede vi med en bordrunde med kort præsentation af hinanden.

Der blev talt lidt om forplejningen ved Borgerlaugets bestyrelsesmøder, som efter coronatiden er 
forblevet som høflig selvbetjening/-forsyning. Således fortsætter det. Finn gjorde opmærksom på at
opvaskemaskinen på kroen kan klare en opvask på 3 minutter, hvis der tændes for den ved 
mødestart.

1. Godkendelse af dagsordenen
Godkendt.

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 22. januar 2024
Godkendt.

3. Siden sidst
 Evaluering, repræsentantskabsmødet den 26. februar

Enighed om at det var vellykket.

 Dialog med Egedal Kommune vedr. rundkørslen og biodiversitet i Veksø
Noget går godt og andet går dårligere. Rundkørslen er pænere end den længe har været.
Skråningen med jordbier er desværre blevet klippet med tunge maskiner, hvilket ikke var 
aftalen.
Det blev foreslået at sætte specifikke skilte op vedr. hvert biodiversitetstiltag, så Veksøs 
borgere ved mere om dem.

Der blev spurgt til manglende græsslåning omkring redskaberne på Smatten/Grønningen.

Klippehøjden på græsset ved plateau og skråning ved tunnelen for enden af Bjørnebakken 
har været diskuteret mellem kommunen og natur- og biodiversitetsarbejdsgruppen. 
Gruppen er blevet enige om at det ønskes, at græsset klippes som fælledgræs, dvs. et par 
gange årligt.

Der er kommet meget bjørneklo på den anden side af jernbanen, men Egedal Kommune har 
hidtil taget sig af det, og forventes fortsat at gøre det. Husk at man kan melde forhold ind 
via ”Tip Egedal”.

De syge kastanjetræer på Maglehøj Allé bliver ikke erstattet med nye.

 Dialog med Egedal Kommune vedr. etablering af en skov i Veksø
Indtil videre har fjernvarmeprojektet opmagasineringsplads på området ud til 
Frederikssundsvej. Der bliver ansat en projektleder til september, og indtil da er der en del 
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papirarbejde i forhold til overdragelsen af områderne til Naturstyrelsen. Der bliver ikke 
plantet før tidligst næste efterår. Der bliver plantet en blanding af hjemmehørende løvtræer
med frugtbuske og lysninger ind i mellem. Julie fra Gartnerhaven har erfaring med 
skovplantning og vil gerne bidrage med sine kompetencer.

 Affaldsindsamlingen lørdag den 13. april
10 voksne og 4 børn deltog. Nogle indsamlede før og nogle efter selve dagen. 70 kg blev 
indsamlet denne gang.
Der er væsentligt mindre affald rundt omkring, end da Per startede for 20 år siden.

Søndag den 6. april 2025 er datoen for den næste forårsindsamling, men der er også en 
indsamling lørdag den 21. september 2024.

 Planlægningsmøde den 24. april om Veksø Byfest
Borgerlauget giver 3.500 til musikunderholdningen denne gang. VIF giver også 3.500 til 
samme formål. Der vil blive lavet en flyer med VIF’s aktiviteter samt program for byfesten. 
Der kommer fællesspisning igen, tilmelding efter først til mølle. I år vil der være 
tøndeslagning for børnene ved Fastelavnsforeningen.

Der blev spurgt til, hvem man skal henvende sig til, hvis man vil ind i det mangfoldige 
forenings- og frivillighedsarbejde. Man er meget velkommen til at skrive til Karen, 
Oldermand i Veksø Borgerlaug, hvis man ind i det frivillige arbejde, så vil hun videresende til 
de rette.

4. Borgerlaugets arbejdsprogram for 2024-2025
Det fremsendte forslag til arbejdsplan blev godkendt.

5. Status, udrulning af fjernvarme til Veksø
Opfølgning på informationsmødet den 14. marts og status vedr. arbejde i Veksø.

Der kom rigtig mange til mødet.

Der er visse trafikale problemer, især med lastbiler i bymidten. Nogen ønsker bedre skiltning, 
men der findes tilsyneladende ikke bedre skilte. Der er også cyklister, der ikke overholder 
afspærringerne og cykler på Kirkebakken. Borgerne opfordres til selv at melde ind til 
kommunen, hvis der er problemer.

Per har dog opbakning til at give en lille melding til kommunen om den tunge trafik i forbindelse
med hans kommunikation om vore andre trafikønsker.

6. Generalforsamling i Veksø Antenneforening den 15. maj 2024
Drøftelse – tanker om anvendelse af midler til diverse formål, jf. tidligere drøftelser.

Der sigtes fortsat mod samarbejde og møder mellem Veksø Borgerlaug og Veksø 
Antenneforening om dette.
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7. Evt. projekt om afledning af tagvand fra hal til ”søen”
Drøftelse af evt. videre arbejde med projektet, herunder udpegning af ny tovholder.

Per havde udarbejdet et skriv til kommunen om hvorvidt projektet er realistisk. Borgerlauget 
godkendte at han sender det. Per er ny tovholder indtil videre.

8. Meddelelser fra arbejdsgrupperne
 Forskønnelsesgruppen  

Påskeliljerne kom op og de var flotte. Det sidste stykke af Maglehøj Allé nås til efteråret. 
Derefter kunne det være godt at plante ved Remas hegn.

Pers forening vil gerne bidrage økonomisk til forskønnelse af ”Værn”, kunstværket ved 
Maglehøj Allé, og spørger til, om der er nogen fra de andre foreninger, der vil yde praktisk 
hjælp til det. Borgerlaugets medlemmer kan dele forespørgslen med de respektive 
medlemsforeninger om det. Det blev foreslået også at spørge om det i 3670 Veksø-gruppen 
på facebook.

 Genopretning af søen ved skolen  
Se punkt 7.

 Natur og biodiversitet i Veksø  
Se punkt 3.

 Petanquebanen  
Det kunne være godt med en ny belægning.

 Brøns Mose  
Intet nyt.

 Trafikgruppen  
Der arbejdes videre med de faste 4 punkter og Per prøver at tilføje et punkt til kommunen 
om trafik ved skolerne og max 30 km/t.

 Affaldsgruppen  
Se punkt 3.

 Flaglauget  
Intet nyt.

 Juletræsfesten  
Hestevogn og kroen skal bestilles. Træet er sikret efter samme aftale som sidst.

9. Eventuelt
Intet.

10. Dato for næste bestyrelsesmøde
Onsdag den 4. september 2024, kl. 17.30.
Spisemøde med besøg og omvisning på Rådhuset kl. 17:30, herefter spisning og afsluttende 
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bestyrelsesmøde.
Tilmelding til Jakob senest en uge før.

Til stede/afbud/fraværende:

Andelsboligforeningen Troldholm III Karin Møller Larsen – til stede

Grundejerforeningen Gartnerhaven Julie Theander – til stede

Grundejerforeningen Skibsted Karen A. Forsting (Oldermand) – til stede

Lejerforeningen Skibstedgård Jakob Smith (Sekretær) – til stede

Andelsboligforeningen Kildebo Lotte Andersson – til stede

Grundejerforeningen Lyspunktet Anette Olsen – til stede

Andelsboligforeningen Bøgebakken Merete Skrydstrup – til stede

Andelsboligforeningen Troldholm Susanne Halberg – til stede

Lejerforeningen Veksølund Tina Lykkegaard – afbud

Andelsboligforeningen Troldholm II Solveig Celik – til stede
Marianne Lønning (Kasserer) – afbud

Grundejerforeningen Byrgesens Vænge Helle Esbensen – til stede

Veksø Sogns Borgerforening Per Gudmundsen – til stede

Grundejerforeningen Dyrehaven Rikke Brix Honoré – fraværende

Grundejerforeningen Kelsted Finn Lustrup – til stede

Grundejerforeningen Brøndsted Ole B. Hovøre – til stede

Lejerforeningen Kelstedgård Fraværende

Lejerforeningen Skibsted Fraværende

Oldermandssuppleant Erik Lykke Jørgensen – til stede

Referat: Jakob Smith, 28/5-2024.
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